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PROTOKÓŁ Nr XXIII/16 

SESJI RADY MIASTA KAMIENNA GÓRA 

z dnia 28 września 2016 r. 

odbytej w Sali Witrażowej Urzędu Miasta w Kamiennej Górze 
 

Godzina rozpoczęcia Sesji 13.00, zakończenia 17.15. 

 

Obecnych na Sesji – 20 radnych – lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

Nieobecni: radny Wiesław Sobiechowski 

 

Obsługa radcowska – Adwokat Tomasz Łuczkowski 

 

Ad. 1. Otwarcie Sesji 

 

Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący RM H. Różański. Powitał radnych, Burmistrza 

Miasta (BM), Skarbnik Miasta oraz kierowników wydziałów Urzędu Miasta (UM). 

 

Przewodniczący RM stwierdził, że w Sesji uczestniczy 20 radnych na 21 ustawowego składu 

Rady, co stanowi quorum, przy którym RM może obradować i podejmować uchwały. 

 

 

Ad. 2 Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad 

 

Przewodniczący RM odczytał ustalony porządek obrad: 

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu z XXII Sesji Rady Miasta. 

 

4. Wnioski, zapytania i interpelacje. 

5. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o pracy Rady Miasta między Sesjami. 

7. Informacja Dyrektora Biura Obsługi Placówek Oświatowych n/t bieżącej działalności 

i funkcjonowania jednostki. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia przez Gminę Miejską w Kamiennej Górze 

porozumienia z Powiatem Kamiennogórskim dotyczącego założenia i prowadzenia 

przez Powiat Kamiennogórski Przedszkola Specjalnego w Zespole Szkół Specjalnych 

w Kamiennej Górze. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony 

Środowiska dla miasta Kamienna Góra”, „Planu Gospodarki Odpadami dla miasta 

Kamienna Góra” oraz „Programu Usuwania Wyrobów Zawierających Azbest”. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony 

przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a 

także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji „Lokalnego Programu Rewitalizacji 

Miasta Kamienna Góra na lata 2016-2022”. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2016 rok. 
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14. Sprawy różne. 

15. Zamknięcie Sesji. 

 

BM zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu „Podjęcie uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na wniesienie aportu do Spółki Mieszkaniowej Spółki z o.o. w Kamiennej 

Górze”. Dodał, że prowadzony w spółce remont przyspieszył decyzję o wniesieniu aportu, 

gdyż budynek powinien zostać odnowiony kompleksowo z uwzględnieniem uruchomienia 

kasy. Dzięki przekazaniu budynku podniesiony zostanie kapitał zakładowy spółki, 

a także poprawi się komfort obsługi klientów. 

 

Przewodniczący RM poddał pod głosowanie w/w wniosek, w wyniku którego Rada Miasta 

przy 19 głosach „za”, 0 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” wyraziła zgodę na wprowadzenie 

punktu do porządku obrad (punkt wprowadzono w miejsce dotychczasowego punktu 14). 

 

Ad.3. Przyjęcie Protokołu z XXII Sesji Rady Miasta 

 

Przewodniczący RM poinformował, że Protokół Nr XXII/2016 był wyłożony do wglądu 

w Biurze Rady Miasta. Dodał, że nie zostały do niego wniesione uwagi ani zastrzeżenia 

i zapytał, czy w chwili obecnej ktoś chciałby zgłosić jakieś zastrzeżenia? Uwag ani zastrzeżeń 

nie zgłoszono. 

 

 

Ad. 4. Wnioski i zapytania 

 

Radna Danuta Walus: 

1. Pytanie, czy możliwe jest przywrócenie linii komunikacji miejskiej, która obsługiwać 

będzie transport do os. Antonówka i ul. J. Korczaka? PKS w Kamiennej Górze odwołuje 

coraz więcej kursów i mieszkańcy mają problemy z dojazdami do pracy. 

 

Radny Marek Białecki: 

1. Prośba o zwrócenie się z apelem do Komendy Powiatowej Policji, aby wyciągane były 

konsekwencje wobec osób, które parkują samochody w niedozwolonych miejscach. 

2. Prośba o montaż kamer w parku przy ul. Spacerowej, w celu ochrony tego miejsca przed 

dewastacją. 

3. Prośba o likwidację torów przy ul. Jeleniogórskiej podczas planowanego remontu tej 

drogi. 

4. Wyjaśnienie do zapytania radnego J. Chodasewicza z ostatniej Sesji – o postawienie 

barierek na podwórku przy ul. Browarowej wnioskowali mieszkańcy przyległych 

budynków, a On sam Im w tym pomagał. Mieszkańcy tych budynków są z tego powodu 

bardzo zadowoleni i J. Chodasewicz wprowadza mieszkańców w błąd mówiąc o jakimś 

oburzeniu ludzi. 

 

Radna Violetta Majak: 

1. Prośba o remont chodnika przed budynkiem przy ul. P. Ściegiennego 22 

oraz wykonanie podjazdu, gdyż mieszkającej tam osobie niepełnosprawnej zły stan 

nawierzchni bardzo utrudnia przemieszczanie się. 

 

Radny Andrzej Jasiński: 

1. Prośba o przedstawienie działań, jakie Burmistrz podjął w sprawie wyeliminowania 

usterek w sieci kanalizacyjnej przy ul. Lubawskiej? 
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Radna Irena Plata: 

1. Prośba o próbę rozwiązania problemu z parkowaniem w miejscach przeznaczonych dla 

osób niepełnosprawnych – są one blokowane przez jedno auto przez dłuższy czas. 

Zdaniem radnej należy wprowadzić ograniczenie czasowe dla postoju w takim miejscu. 

 

Radny Zbigniew Nagórny: 

1. Prośba o podjęcie działań zmierzających do lepszej komunikacji między Urzędem, 

Miejskim Ośrodkiem Pomocy Społecznej i Komendą Powiatową Policji w celu 

zapobiegania różnego rodzaju nieszczęśliwym wypadkom, zwłaszcza tym kończących 

się śmiercią dzieci. 

2. Pytanie, czy są jakieś nowe wiadomości w temacie budowy drogi S3 na odcinku 

Bolków-Lubawka? 

 

Radny Janusz Jarosz: 

1. Poparcie dla prośby radnej V. Majak, dotyczącej remontu chodnika i budowy podjazdu 

do budynku przy ul. P. Ściegiennego 22 – radny sprawą zajmuje się jako Rzecznik Osób 

Niepełnosprawnych. 

2. Pytanie, o podjęte działania w sprawie budowy chodnika przy ul. Zamkowej, 

o który to temat radny wnioskował podczas ostatniej Sesji. 

3. Prośba o rozważenie możliwości montażu poręczy przy schodach prowadzących do 

Ratusza, która by była bardzo pomocna dla osób o ograniczeniach ruchowych. 

4. Prośba o analizę projektu remontu parkingu przy Al. Wojska Polskiego, gdzie nie 

zostały przewidziane miejsca dla osób niepełnosprawnych. Należy również pamiętać 

o tym, aby miejsca te nie były tak wąskie jak te, które wyznaczono przed Powiatowym 

Centrum Pomocy Rodzinie. 

 

Radny Janusz Chodasewicz: 

1. Pytanie, jaki był skład osobowy delegacji do Vierzon i jakie koszty poniosło miasto? 

Prośba o faktury na paliwo, hotele i delegacje. 

2. Pytanie, jaki był cel wyjazdu do Vierzon? 

3. Pytanie, czy to prawda, że PSZOK przy ul. Wł. Broniewskiego działa nadal bez 

zezwolenia, a jeśli tak, to kto odpowiada za taki stan rzeczy? 

4. Pytanie, kiedy MPWiK upora się z licznymi awariami wody przy ul. Lubawskiej 

i Katowickiej (przy cmentarzu), ile wody wyciekło w wyniku ostatnich awarii, na ile 

zostały wycenione straty i kto za nie zapłaci? 

5. Pytanie, czy w Ratuszu była kontrola RIO i jakie są jej wyniki? 

6. Pytanie, co dale z Zamkiem i czy BM wypowiedział umowę wrocławskiej fundacji? 

7. Pytanie, dlaczego przez prawie dwa lata trwającej kadencji BM nie poinformował 

radnych, że remont Centrum Kultury pochłonie ponad 10 mln zł? 

8. Pytanie, jakie jest wynagrodzenie trzeciego burmistrza, czyli Pełnomocnika 

ds. społecznych i jaki ów pełnomocnik ma zakres obowiązków? 

 

Radna Zofia Kolat: 

1. Pytanie, jaką misję w Sp. Mieszkaniowej ma spełnić Pan Jerzy Germata, dla którego 

stworzono w spółce nowe stanowisko pracy oraz jakie będzie pobierał wynagrodzenie 

z tego tytułu? Radna prosi o te dane na piśmie, aby nie zostały upubliczniane. Zdaniem 

radnej nie ma potrzeby tworzenia nowego stanowiska pracy, a pieniądze, które ma 

pobierać Pan Germata mogłyby zostać przeznaczone na podwyżki dla pozostałych 

pracowników, którzy od wielu lat nie otrzymali podwyżki lub na jednorazowe nagrody 

dla Nich.  
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2. Pytanie, jaki zakres obowiązków ma Pełnomocnik Burmistrza Miasta ds. Polityki 

Społecznej? Uwaga, że mieszkańcy Kamiennej Góry często widują osobę pełniącą w/w 

funkcję w godzinach pracy w różnych miejscach w mieście. 

3. Prośba o rozważenie możliwości przystąpienia przez nasz samorząd do Programu 

„Mieszkanie+”, który to jest dla nas wielką szansą i pozwoli na wybudowanie nowych 

mieszkań, które z czasem będzie można sprzedawać. 

 

Radna Celina Róg: 

1. Pytanie, czy w pierwszej kolejności miasto nie powinno pozyskać środków na 

zewnętrzny remont Centrum Kultury, czyli termomodernizację i remont dachu, 

a dopiero później na remont wewnętrznych pomieszczeń? Kto zdecydował 

o odwrotnej kolejności i czy da się to jeszcze zamienić? 

2. Pytanie, czy we wcześniejszych wypowiedziach nie padła informacja, że miasto 

otrzyma większą dotację na   remont Centrum Kultury niż konieczny dla tego wkład 

własny? Stało się inaczej i teraz miasto musi dopłacić prawie dwa razy tyle, co wynosi 

dotacja. 

 

Radny J. Chodasewicz złożył interpelację w sprawie wyroku NSA z 6 września 2016 r. - 

zał. Nr 2 do protokołu. 

 

 

Ad. 5. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami 

 

BM przedstawił informację w powyższej sprawie – zał. Nr 3 do protokołu. 

 

W trakcie wystąpienia wyjaśnił radnej C. Róg, że samorząd nie ma wpływu na kolejność 

naborów na zadania z wykorzystaniem środków unijnych. Decyduje o tym Aglomeracja 

Wałbrzyska i odbywa się to pod nadzorem Regionalnego Programu Operacyjnego. Dodał, 

że faktycznie nasz pierwszy wniosek o remont Centrum Kultury zakłada większy wkład własny 

miasta, ale zadanie chcemy wykonać kompleksowo i dlatego zgadzamy się na taki układ. 

Następny wniosek z kolei, na termomodernizację budynku, ma odwrócone proporcje - możemy 

ubiegać się maksymalnie do 80% wartości zadania. Składać będziemy również wniosek 

o remont Przedszkola Nr 2, które funkcjonuje w budynku Centrum Kultury, a zatem nie są 

znane jeszcze ostateczne kwoty, które uda się pozyskać. Temat chcemy załatwić kompleksowo 

i jeśli teraz tego nie zrobimy to w najbliższych latach nie uda się przeprowadzić tego remontu, 

ponieważ nie uda nam się pozyskać środków zewnętrznych na ten cel. 

 

Następnie BM odpowiedział na wnioski i zapytania radnych z poprzedniej Sesji, tj.: 

- wnioski inwestycyjne przyjęte zostały do wiadomości i będziemy do nich wracać przy 

planowaniu budżetu miasta na 2017 rok. 

 

Radnej I. Placie 

1) sprawa kasy w Sp. Mieszkaniowej – po przeprowadzonym remoncie planuje się 

uruchomienie kasy w spółce; 

2) sprawa przeładunku kruszywa na ul. Towarowej – prośba o zabezpieczenie przeładunku 

kruszywa została skierowana do kierownictwa Kopalni. 15 września br. odbyło się 

kolejne spotkanie z przedstawicielami Polskich Kolei Państwowych, przedstawicieli 

kopalni z naszego rejonu i samorządowców, ponieważ w dalszym ciągu walczymy 

o bocznicę, która będzie poza Kamienną Górą w kierunku Szarocina. Główna decyzja 

należy w tym temacie do PLK, ale my postawiliśmy bardzo rygorystyczne warunki 
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i jeśli nie zakończą się pomyślnie rozmowy, to będziemy blokować korzystanie 

z bocznicy w naszym mieście; 

3) sprawa linii ciągłej wzdłuż ul. Księcia Bolka I – na ulicy tej zostały wprowadzone 

zmiany w organizacji ruchu zgodnie z obowiązującymi przepisami – pojawiły się znaki 

ograniczające prędkość, „Uwaga. Piesi” oraz ograniczono możliwość postoju od 

budynku nr 25 do skrzyżowania z ul. Katowicką. 

 

Radnej V. Majak: 

1) sprawa wiat śmietnikowych – przyjęty jest wstępny plan montażu takich wiat i co roku 

staramy się systematycznie realizować ten temat; wiaty przewidziane są do postawienia 

również w rejonie, o który pytała radna; 

2) sprawa spadających dachówek z budynku byłej Tkalni Jedwabiu – sprawę 

przekazaliśmy do właściciela terenu. 

 

Radnemu W. Sobiechowskiemu: 

1) sprawa dokumentacji kanalizacji przy ul. Ptasiej – dokumentacja projektowa jest już 

opracowana, a Gmina posiada ważne zezwolenie na budowę i obecnie czekamy na 

możliwość złożenia wniosku do NFOŚiGW; sprawę nadzoruje Wydział ZIF UM; 

2) sprawa nieprzyjemnego zapachu w budynku przy Pl. Wolności – sprawę przekazaliśmy 

do Sp. Mieszkaniowej i MPWiK. 

 

Radnemu J. Jaroszowi: 

1) sprawa wstrzymania remontu chodników przy ul. Jeleniogórskiej – prace na odcinku od 

marketu BIEDRONKA do budynku przy ul. Jeleniogórskiej 55 przewidziane są do 

wykonania na przełom października i listopada br.; jest to decyzja GDDKiA; 

2) sprawa zapadającego się chodnika przy budynku na ul. Jeleniogórskiej 55 – sprawę 

przekazano do MPWiK; 

3) sprawa budowy chodnika do budynku przy ul. Zamkowej 2 – sprawa jest bardzo ważna 

i Prezes Sp. Mieszkaniowej został zobowiązany do realizacji tego zadania. 

 

Radnemu B. Wągrowskiemu: 

1) sprawa organizacji Święta Mleka – organizatorom, czyli Starostwu Powiatowemu, 

został nieodpłatnie użyczony teren oraz agregat za kwotę 200 zł. 

 

Radnemu J. Chodasewiczowi: 

1) sprawa poszukiwania złotych ciężarówek – do chwili obecnej nic nie zostało 

znalezione; zaplonowano kolejne badania elektrooporowe, grawimetryczne 

i georadarowe; poszukiwacze Stowarzyszenia Argonauta zaprosili do współpracy 

Akademię Górniczo-Hutniczą z Krakowa; na chwilę obecną UM poniósł  jedynie koszt 

1000 zł za noclegi i wyżywienie dla ekipy; 

2) sprawa braku wody na cmentarzu – sprawa przekazana do zarządcy. 

 

Radnej C. Róg: 

1) (i radnemu J. Chodasewiczowi) - sprawa nowych klombów w mieście i barierek 

zagradzających podwórka – bariery i gazony zakupiono z bieżących środków będących 

w posiadaniu Wydziału IOŚ UM i zlokalizowane zostały one w miejscach, które nie są 

przeznaczone pod postój samochodów; o takie rozwiązanie wnioskowało też część 

mieszkańców; 

2) sprawa zmiany uchwały o Stefie Płatnego Parkowania – uchwała posiada już jedną 

zmianę, która mówi o tym, że w soboty nie pobiera się opłat za parkowanie w strefie; 
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jedynie osoby niepełnosprawne zwróciły uwagę, na małą liczbę miejsc 

umożliwiających im parkowanie i tą sprawę trzeba przeanalizować; innych uwag na 

piśmie nie zgłoszono. 

 

Radnej Z. Kolat: 

1) sprawa realizacji uchwały budżetowej w zakresie wydatków majątkowych – większość 

zadań związana była z przygotowaniem dokumentacji projektowych, programów 

funkcjonalno-użytkowych i uzyskiwania pozwoleń na budowę inwestycji 

z pozyskaniem środków unijnych w ramach ZIT-u AW i Programu INTERREG Czechy 

– Polska i prace te w większości zostały zakończone; wnioski są już gotowe, a niektóre 

zostały już złożone; wśród wniosków znalazły się: budowa układu komunikacyjnego 

Starego Miasta etap III, budowa układu ścieżek rowerowych, przebudowa terenu wokół 

ARADO i targowiska, rewitalizacja zasobów mieszkaniowych, przebudowa 

oświetlenia ulicznego na terenie miasta, budowa wieży widokowej i ścieżki dojścia, 

przebudowa i termomodernizacja Centrum Kultury, przebudowa jazu na rzece Zadrna 

(dokumentacja jest prawie zakończona i do końca roku chcemy złożyć wniosek 

o pozwolenie na budowę), remont dachu PP Nr 3 (pięć postępowań nie wyłoniło 

wykonawcy – prowadzone jest kolejne), ul. Krzeszowska – na ukończeniu jest 

dokumentacja projektowa i czekamy na decyzję w sprawie pozwolenia na budowę (do 

końca roku chcemy wykonać 60 m podbudowy do działek budowlanych); 

2) sprawa opróżniania koszy na śmieci w weekendy – kosze opróżniane są od poniedziałku 

do soboty. 

 

Radnemu Z. Nagórnemu: 

1) sprawa Programu 500+ - w okresie kwiecień-sierpień 2016 r. złożono 1177 wniosków 

o ustalenie prawa do świadczenia, z czego 50 przekazano do Wojewody Dolnośląskiego 

(rodzice pracujący poza granicami kraju), a 7 do innych gmin (nie dotyczyły Miasta 

Kamienna Góra). Na chwilę obecną 31 wniosków jest nierozpatrzonych, a wydano 1089 

decyzji, w tym 88 odmownych. Z budżetu państwa poniesiono w tym czasie koszt 

3.666.573 zł (bez kosztów obsługi). Świadczenia wypłacane są w kasie Banku 

Spółdzielczego lub na wskazany rachunek bankowy. Na chwilę obecną nie ma 

problemów z tą sprawą, co jest zasługą pracowników MOPS, którzy sprawnie 

przeprowadzili całą procedurę. 

 

Radnemu R. Ostrowskiemu: 

1) sprawa montażu kamer do walki z nielegalnym wywożeniem śmieci – sprawę 

analizujemy; 

2) sprawa koszy na ul. Ks. Bolka I – naszym zdaniem koszty jest wystarczająco, ale jeśli 

radny uważa inaczej, to proszony jest o kontakt z merytorycznym wydziałem. 

 

Radny J. Chodasewicz wyraził zdanie, że BM nie odpowiedział na Jego pytanie z poprzedniej 

Sesji dotyczące monitoringu w mieście. 

 

Ad. 6. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o pracy Rady Miasta między Sesjami 

 

Informację w powyższej sprawie przedstawił Wiceprzewodniczący RM J. Basta – zał. Nr 4 

do protokołu. 

 

Przewodniczący RM powitał przybyłą na Sesję Przewodniczącą Rady Powiatu 

Kamiennogórskiego Bożenę Ziemiańską. 
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Ad. 7. Informacja Dyrektora Biura Obsługi Placówek Oświatowych n/t bieżącej 

działalności i funkcjonowania jednostki 

 

Informację w powyższej sprawie przedstawił Dyrektor BOPO Waldemar Woźniak – zał. 

Nr 5 do protokołu. 

 

Radny J. Chodasewicz powiedział, że ideą powołania BOPO były oszczędności i zapytał, ile 

po trzech latach miasto zaoszczędziło likwidując administrację w szkołach i powołując 

jednostkę do wspólnej obsługi? 

 

Dyrektor BOPO poinformował, że w chwili obecnej nie przedstawi dokładnych danych, 

ale radny otrzyma odpowiedź na piśmie. 

 

Radny J. Chodasewicz zapytał, czy w ogóle są jakieś oszczędności z powyższego tytułu? 

 

Dyrektor BOPO powiedział, że oszczędności są i to nie tylko finansowe. 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia przez Gminę Miejską w Kamiennej Górze 

porozumienia z Powiatem Kamiennogórskim dotyczącego założenia i prowadzenia przez 

Powiat Kamiennogórski Przedszkola Specjalnego w Zespole Szkół Specjalnych 

w Kamiennej Górze 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Dyrektor BOPO Waldemar Woźniak. 

Dodał, że obok orzeczenia z poradni bardzo ważna jest decyzja rodziców w jakiej placówce ma 

się uczyć ich dziecko. Projekt uchwały jest wyjściem temu naprzeciw i daje możliwość wyboru. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra przy 19 głosach 

„za”, 1 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” podjęła Uchwałę Nr XXIII/154/16 w sprawie 

zawarcia przez Gminę Miejską w Kamiennej Górze porozumienia z Powiatem 

Kamiennogórskim dotyczącego założenia i prowadzenia przez Powiat Kamiennogórski 

Przedszkola Specjalnego w Zespole Szkół Specjalnych w Kamiennej Górze – zał. Nr 6 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący RM ogłosił 5 minut przerwy. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony 

Środowiska dla miasta Kamienna Góra”, „Planu Gospodarki Odpadami dla miasta 

Kamienna Góra” oraz „Programu Usuwania Wyrobów Zawierających Azbest” 

 

Prezentację w sprawie założeń Programu Ochrony Środowiska dla Miasta Kamienna Góra na 

lata 2016-2019 z perspektywą do 2021 r. przedstawił jeden z autorów dokumentu Janusz 

Marlinga – prezentacja stanowi zał. Nr 7 do protokołu. 

 

Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie przedstawiła Kierownik Wydziału IOŚ 

Magdalena Bręśkiewicz. 
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Radna C. Róg stwierdziła, że głównym celem opracowania dokumentacji było ubieganie się 

o środki zewnętrzne na ochronę środowiska i zapytała, jaki jest margines błędu i prawdziwości 

tego opracowania do rzeczywistości, bo np. badania zanieczyszczenia powietrza były 

przeprowadzone w 2012 r. a już mamy rok 2016. 

 

J. Merlinga odpowiedział, że podawane były dane tylko te, które udało się pozyskać, 

ale w trakcie opracowania UM wystąpił do Inspekcji Ochrony Środowiska o podanie oficjalnej 

informacji jaki jest stan zanieczyszczenia powietrza obecnie. Odpowiedź otrzymaliśmy i jest 

ona zacytowana w dokumentacji. 

 

Kierownik Wydziału IOŚ dodała, że chcąc przygotować taki dokument należy bezwzględnie 

opierać się na dostępnych danych. Autor dokumentacji zaznaczył, że w przypadku powietrza 

prowadzone są badania modelowe i pomimo tego, że nie do końca są one wiarygodne, my 

musimy opierać się o jakieś statystyki. Uzyskaliśmy informację z Wojewódzkiego Inspektoratu 

Ochrony Środowiska, że na terenie Kamiennej Góry badania w zakresie zanieczyszczenia 

powietrza będą przeprowadzone w 2019 r. Radni podnosili już, żeby takie badania zlecić 

zewnętrznej firmie i dlatego też UM wystąpił z zapytaniem, ale do chwili obecnej nie otrzymał 

odpowiedzi. Następnie powiedziała, że w dokumencie określone są cele krótko 

i długoterminowe, które Gmina Miejska powinna realizować 

 

Radny J. Bruździak stwierdził, że temat ochrony środowiska to bardzo ważny dla miasta temat 

i dla radnego podjęcie w dniu dzisiejszym uchwały jest dopiero początkiem dyskusji na ten 

temat. Wielu mieszkańców zgłasza uwagi o zanieczyszczeniu powietrza w mieście, zwłaszcza 

w okresie grzewczym i dlatego radni podczas swoich komisji oraz Sesji powinni położyć duży 

nacisk na dyskusję w tym temacie. Nie możemy też biernie oczekiwać na badania w 2019 r., 

ponieważ jest to zbyt odległy termin. 

 

Radny J. Chodasewicz powiedział, że sprawa jest bardzo ważna i dyskutowana od lat i nagle 

radni dostają do uchwalenia dokument, który opiera się na przypuszczalnych danych. 

Nieszczęściem jest to, że uchwała musi zostać podjęta, bo inaczej nie będziemy mogli ubiegać 

się o środki na ochronę środowiska, ale nie ulega wątpliwości, że powinniśmy opierać się 

o konkretne, rzetelne informacje. Zdaniem radnego identyczna sytuacja ma się z LPR-em, 

który został zrobiony na szybkiego i bez konsultacji i również musi być podjęty, aby ubiegać 

się o środki zewnętrzne. Radnych nie powinno się stawiać w sytuacji podejmowania decyzji 

w oparciu o niesprawdzone dane. Badania powinny być przeprowadzone wcześniej niż 

w 2019 roku, nawet jeśli miałyby być komercyjne, ponieważ stan powietrza nad Kamienną 

Górą z pewnością nie jest tak dobry jak przedstawiono w prezentacji. 

 

Kierownik Wydziału IOŚ wyjaśniła, że ustawodawca zobowiązał gminę do przyjęcia takiego 

programu, nie wskazując jakie badania mają zostać przeprowadzone. W dokumentacji zostały 

zawarte jak najbardziej rzetelne dane, a tak jak sugerują radni, temat może być w dalszym ciągu 

analizowany i dyskutowany. 

 

Nikt więcej nie zgłosił uwag ani zapytań do projektu uchwały w związku z czym 

Przewodniczący RM zarządził głosowanie, w wyniku którego RM Kamienna Góra przy 

18 głosach „za”, 0 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się” podjęła Uchwałę Nr XXIII/55/16 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska dla miasta 

Kamienna Góra”, „Planu Gospodarki Odpadami dla miasta Kamienna Góra” oraz „Programu 

Usuwania Wyrobów Zawierających Azbest”  – zał. Nr 8 do protokołu. 
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Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony 

przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, 

a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Kierownik Wydziału IOŚ Magdalena 

Bręśkiewicz. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXIII/156/16 w sprawie wymagań jakie powinien 

spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności 

w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych 

zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części – zał. Nr 9 do protokołu. 

 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Kierownik Wydziału IOŚ Magdalena 

Bręśkiewicz. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXIII/157/16 w sprawie zaliczenia drogi do 

kategorii dróg gminnych – zał. Nr 10 do protokołu. 

 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji „Lokalnego Programu 

Rewitalizacji Miasta Kamienna Góra na lata 2016-2022” 

 

Prezentację w sprawie założeń Lokalnego Programu Rewitalizacji na lata 2016-2022 

przedstawił autor opracowania z Instytutu IPC Sp. z o.o. we Wrocławiu Marek Karłowski – 

prezentacja stanowi zał. Nr 11 do protokołu. 

Wyjaśnił, że proces tworzenia dokumentu trwał 5 miesięcy i pierwszym z jego etapów była 

dokładna diagnoza problemów występujących na trenie Kamiennej Góry, która następnie 

uzupełniona została o badania z mieszkańcami (próba 367 osób otrzymała ankietę n/t 

problemów, pomysłów i oczekiwanych działań). W dalszej kolejności odbyły się spotkania 

warsztatowe, upubliczniono wyniki analizy danych z ankiet i zaproszono wszystkich 

interesariuszy do składania pomysłów i przedsięwzięć rewitalizacyjnych. Po tym etapie 

zamieszczono na stronach Internetowych projekt programu, do którego można było zgłosić 

swoje uwagi. 

 

Radna R. Komorowska zapytała, czy autorzy programu przemieszczali się po obrzeżach 

miasta i widzieli np. ul. M. Fornalską, która zdaniem radnej jest bardzo zdegradowana, a nie 

została ujęta w planie rewitalizacji? Wyraziła ponadto zdziwienie informacją o odbytych 

warsztatach, gdyż z Jej wiedzy wynika, że było tylko jedno i sama w nim brała udział. 
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M. Karłowski wyjaśnił, że pod pojęciem „degradacja” przyjęto „degradację społeczną”, a dane 

w tym temacie pozyskano m.in. z MOPS i PUP. Po obszernej analizie wybrano obszary, 

gdzie koncentracja negatywnych zjawisk jest największa, po czym określono zwarty, 

nierozproszony obszar wskazany do rewitalizacji. Zdajemy sobie sprawę, że problemy 

występują wszędzie, ale przepisy nakazują wybranie określonego najbardziej „zaniedbanego” 

fragmentu miasta, który wskazany zostaje do rewitalizacji. Może zostać ona przeprowadzona 

także w bogatych gminach i tak np. w Kobierzycach – gminie o małym bezrobociu i dobrej 

sytuacji finansowej- również został wydzielony teren, gdzie była największa skala 

negatywnych zjawisk i przewidziano go do rewitalizacji. Dodał, że przeprowadzone badania 

ankietowe były badaniami bezpośrednimi i ankiety rozprowadzono w szkołach, gdzie za 

pośrednictwem uczniów trafiły one do rodziców. 

 

Radny J. Jarosz zapytał, czy w Programie zostały uzupełnione dane, których brakowało 

podczas spotkania, o którym mówiła radna R. Komorowska – brakowało np. wzmianki 

o stadionie? 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu B. Ziemiańska powiedziała, że błędy były poprawiane na 

bieżąco – Ona też uczestniczyła w konsultacjach i temat jest Jej znany. 

 

M. Karłowski odpowiedział, że w pierwszym kroku odbyła się analizach problemów 

społecznych, która miała wskazać obszar o największej koncentracji problemów. Stadion jest 

pojęciem w tej sytuacji przestrzenno-funkcjonalnym (technicznym) i z pewnością mieści się 

poza sferą społeczną. 

 

Inspektor w Wydziale ZIF Małgorzata Falkiewicz wyjaśniła, że ani ul. J. Słowackiego 

(nowy stadion), ani ul. P. Ściegiennego (stary stadion) nie znajdują się w obszarze 

zdegradowanym i objętym wsparciem. 

 

M. Karłowski dodał, że programu nie można „napompować” dużą ilością potrzeb, gdyż i tak 

nie zostaną one przeznaczone do realizacji. 

 

Radny Z. Nagórny zapytał, czy program uwzględniał budynki z rejestru zabytków? 

 

M. Karłowski wyjaśnił, że zapewne duża część budynków figuruje w rejestrze zabytków. 

 

BM powiedział, że radnemu J. Jaroszowi chodziło o uzupełnienie programu o obiekty, 

których wcześniej on nie zawierał, pomimo tego, że niekoniecznie miały one jakikolwie wpływ. 

Dodał, że program powstawał na dwóch płaszczyznach – z jednej strony w oparciu o przepisy 

prawa i ścisłe wytyczne, a z drugiej środki z Unii Europejskiej nie są kierowane na zniszczone 

kamienice, a na obszary o największych problemach społecznych. Wytyczne pojawiły się 

niedawno i czas do składania projektów nie był zbyt długi, co też uniemożliwiło większą ilość 

spotkań. Powiedział ponadto, że jeśli wnioski byłyby składane tylko do RPO to 10 mln zł 

dotacji nie byłoby możliwe. Aglomeracja Wałbrzyska jest dla nas w tej sytuacji szansą, 

gdyż tam jest przewidziana określona pula do podziału. 

 

Radny J. Chodasewicz wyraził zdanie, że wszystkie koszty inwestycji przewidziane 

w programie zostały zaniżone i np. na Centrum Kultury przewidziano tylko 4 mln zł, a koszt 

remontu dachów i elewacji na pięciu budynkach to koszt zaledwie 200 tys. zł. Inne założenia 

kwotowe też nie mają się w żaden sposób do rzeczywistości, w związku  z czym pojawia się 
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pytanie o sens podjęcia uchwały w takim kształcie? Zapytał, czy kiedyś ktoś nie zarzuci, 

że remont np. Centrum Kultury wyniósł dużo więcej niż radni przewidzieli głosując za tym 

programem? Zdaniem radnego kierunek jest słuszny i faktycznie centrum miasta jest obszarem 

mocno zdegradowanym, ale fikcja danych każe mieć wątpliwości, co do poprawności 

dokumentu. 

 

Inspektor w Wydziale ZIF M. Falkiewicz potwierdziła, że cała przebudowa i remont Centrum 

Kultury będą kosztować dużo więcej niż założono w programie, ale wynika to z tego, że całe 

zadanie będzie finansowane w ramach środków pozyskanych z kilku działań, a nie tylko 

z jednego – związanego z rewitalizacją. Już dostaliśmy dofinansowanie ze środków związanych 

z przebudową obiektów kultury, złożyliśmy wniosek o środki na termomodernizację Centrum 

Kultury, a trzeci wniosek dotyczyć będzie dopiero rewitalizacji obiektu. Podział ten wynika 

z możliwości pozyskania środków i alokacji środków dla Kamiennej Góry. Wyjaśniła ponadto, 

że kwoty przewidziane w programie zostały przyjęte na podstawie wstępnych szacunków 

i wynikają one z kosztorysów inwestorskich dla projektów już przygotowanych, które uzyskały 

pozwolenie na budowę i na nie będziemy aplikowali o środki jesienią tego roku. Co do 

pozostałych kamienic, jest to wstępnie oszacowana kwota. 

 

Skarbnik Miasta I. Pazgan dodała, że nie wszystkie działania inwestycyjne podejmowane 

przez Gminę będą realizowane z funduszy rewitalizacyjnych, bo gdyby tak było to dzisiaj 

remont obiektu Centrum Kultury nie byłby dzielony na trzy różne zadania. To samo tyczy się 

innych obszarów, na których będą prowadzone inwestycje. 

 

Radny J. Chodasewicz wskazał, że w opisie tego zadania w programie podany jest pełny 

zakres prac – łącznie z remontem przedszkola i dlatego dziwi Go ta kwota. 

 

Radny J. Bruździak stwierdził, że sam wybór konkretnego scentralizowanego miejsca to 

pierwszy etap prac – następnie trzeba do tego zbudować koncepcję. Rewitalizacja to działania, 

które dążą do remontów, ale również do poprawy stanu społecznego, czyli nie wystarczy 

wskazać co trzeba wyremontować, ale należy to obudować spójnymi działaniami dla 

osiągnięcia określonego celu. Zdaniem radnego, lokalizacja w tym obszarze dwóch instytucji 

kultury – jednej już wyremontowanej i drugiej, co do której powzięto decyzje i podjęto 

działania dotyczące samego remontu i która dzięki poprawie warunków lokalowych będzie 

mogła działać jeszcze lepiej – oraz kamienic tak ważnych do wyremontowania jest 

prawidłowym działaniem i w sensie koncepcyjnym była to bardzo konkretna praca. 

 

Radny J. Chodasewicz przytoczył zapis programu, z którego wynika, że obszar rewitalizacji 

stanie się kamiennogórską strefą kultury oraz miejscem przyjaznym do życia, chętnie 

odwiedzanym przez turystów, ale wg Niego długa droga do tego i cele dalekosiężne należy 

odłożyć na bok, a skoncentrować się na początku opracowania, czyli minusach wskazanych 

w różnych strefach, np. niski poziom wykształcenia mieszkańców, zły stan powietrza, 

bezrobocie, hałas komunikacyjny, czy zły stan zasobów mieszkaniowych. Radni powinni 

głęboko zastanowić się nad tym, co należy zrobić, aby te wszystkie złe rzeczy zmienić 

i poprawić. Jego zdaniem, założone cele nie są do osiągnięcia przez co najmniej cztery kolejne 

kadencje. 

 

Przewodniczący RM zanegował wypowiedź radnego J. Chodasewicza i stwierdził, że dla 

Niego „im gorzej, tym lepiej”. 
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Radna Z. Kolat pochwaliła przeprowadzoną diagnozę, ale wyraziła żal w stosunku do 

Przewodniczącego RM, który Jej zdaniem nie przekazał na posiedzenia Komisji odpowiednich 

dokumentów związanych z Programem. Tylko bardziej zainteresowani zapoznali się z nim za 

pośrednictwem strony Internetowej BIP Urzędu Miasta. Zasugerowała, aby powrócić do 

spotkań prezydium RM z przewodniczącymi Stałych Komisji RM, podczas których omawiane 

będą ważne dla miasta sprawy. Taki program jak LPR powinien być szczegółowo omówiony 

podczas posiedzeń Komisji, a tak się nie stało i dzisiaj radni wiedzą, że program przyjąć muszą, 

ale nie znają jego szczegółów.  

 

Przewodniczący RM powiedział, że przyjmuje uwagi radnej i postara się zastosować do próśb. 

 

Radny J. Bruździak odniósł się do wypowiedzi radnego J. Chodasewicza i wyraził zdanie, 

że cele muszą być właśnie realizowane dalekosiężnie i na pewnym stopniu uogólnienia. Dodał, 

że radny mógł zaproponować inne brzmienie celu głównego. 

 

Radna V. Majak powiedziała, że radny J. Chodasewicz zwrócił uwagę na cele operacyjne, 

które prowadzą do celu strategicznego i niczym dziwnym jest koncentracja na tych pierwszych. 

Dobrze by było, gdyby obszar i grupa badawcza były większe, bo jest ona nieadekwatna do 

liczebności Kamiennej Góry. 

 

Radna C. Róg zapytała, czy jedno zadanie może być dofinansowane z kilku źródeł 

zewnętrznych? 

 

Inspektor w Wydziale ZIF M. Falkiewicz wyjaśniła, że nie ma podwójnego finansowania ze 

środków unijnych jednego zadania. Natomiast jeśli np. Ministerstwo Kultury posiadałoby 

środki na wsparcie gmin w zakresie wkładu własnego do inwestycji na obiekcie kultury, to 

można się o takie ubiegać. 

 

Radny J. Chodasewicz powiedział, że Jemu tak jak innym zależy na dobru miasta 

i Przewodniczący RM powinien swoje uwagi w tym temacie zachować dla siebie. 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji „Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta 

Kamienna Góra na lata 2016-2022” przedstawiła Inspektor w Wydziale ZIF M. Falkiewicz. 

 

Nikt więcej nie zgłosił uwag ani zapytań do projektu uchwały w związku z czym 

Przewodniczący RM zarządził głosowanie, w wyniku którego RM Kamienna Góra przy 

19 głosach „za”, 0 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” podjęła Uchwałę Nr XXIII/158/16 

w sprawie przyjęcia do realizacji „Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Kamienna Góra 

na lata 2016-2022”  – zał. Nr 12 do protokołu. 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2016 

rok 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Skarbnik Miasta Iwona Pazgan. 

 

Salę obrad opuścił radny J. Chodasewicz (obecnych 19 radnych). 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 
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Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 19 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXIII/159/16 w sprawie zmian w budżecie miasta 

Kamienna Góra na 2016 rok – zał. Nr 13 do protokołu. 

 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie aportu do Spółki 

Mieszkaniowej Spółki z o.o. w Kamiennej Górze 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Burmistrz Miasta Krzysztof Świątek. 

 

Radna Z. Kolat zapytała, czy w projekcie uchwały nie powinna znaleźć się wartość obiektu? 

 

Adwokat Tomasz Łuczkowski powiedział, że w Jego ocenie nie ma konieczności podania 

w uchwale wartości wynikające z operatu szacunkowego, ponieważ Rada Miasta wyraża 

jedynie zgodę na wniesienie w formie aportu określonej nieruchomości. Natomiast na etapie 

wykonywania uchwały przez BM oczywiście kapitał zakładowy spółki zostanie podwyższony 

o tą kwotę wynikającą z operatu szacunkowego, a Gmina otrzyma większe udziały. 

 

Na salę obrad powrócił radny J. Chodasewicz (obecnych 20 radnych). 

 

Skarbnik Miasta I. Pazgan dodała, że 27 maja 2009 r. RM podjęła uchwałę w sprawie 

określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego 

i zgodnie z nią RM wyraża zgodę na wniesienie aportu, a wykonuje to BM, który jest 

upoważniony do tego w § 2 uchwały. Wartość wynikająca z operatu szacunkowego będzie 

musiała być dookreślona w akcie notarialnym. 

 

Radna V. Majak wyraziła zdanie, że najlepsze jest podniesienie kapitału własnego spółki, 

gdyż utrzymywanie go na minimalnym poziomie obniża jej możliwości finansowe. Z kolei 

w takiej sytuacji podniesie się wartość rynkowa spółki, wskaźniki możliwości obsługi 

zadłużenia i wskaźniki płynności, co z kolei spowoduje, że spółka będzie pozytywnie oceniana 

w oczach kontrahentów. 

 

Nikt więcej nie zgłosił uwag ani zapytań do projektu uchwały w związku z czym 

Przewodniczący RM zarządził głosowanie, w wyniku którego RM Kamienna Góra przy 

19 głosach „za”, 0 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” podjęła Uchwałę Nr XXIII/160/16 

w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie aportu do Spółki Mieszkaniowej Spółki z o.o. w 

Kamiennej Górze – zał. Nr 14 do protokołu. 

 

 

Ad. 15. Sprawy różne 
 

Wiceprzewodniczący RM J. Basta zapytał, czy w przyszłym roku budżetowym odbędzie się 

jakaś inwestycja na kamiennogórskim Zalewie? 

 

BM: 

- wyjaśnił, że planowane są działania na tym obiekcie, ale do tematu wrócimy na etapie uchwały 

budżetowej na rok przyszły, 

- poprosił, aby w „sprawach różnych” nie powracać znowu do „wniosków i zapytań”, które to 

powinny być zgłaszane na początku Sesji, ponieważ później rodzą się wątpliwości co do 

odpowiedzi. Radny J. Chodasewicz zarzucał na początku, że nie uzyskał odpowiedzi na pytanie 

odnośnie monitoringu, a tą sprawę zgłosił właśnie w „sprawach różnych” poprzedniej Sesji 



14 
 

i nawet BM od razu udzielił wyjaśnień w tym temacie, 

- wyjaśnił, że początkowo była mowa o 15 mln zł na przebudowę obiektu Centrum Kultury 

i radni z tymi danymi byli zapoznawani. Teraz wartość zadania ma być mniejsza i nie można 

wykazywać nagle zdziwienia tymi kwotami, 

- wyjaśnił, że do chwili obecnej nie otrzymał wyroku, o którym w interpelacji wspomniał radny 

J. Chodasewicz i dlatego nie może się do niego odnieść, 

- stwierdził, że w Kamiennej Górze nie ma już wielkiego bezrobocia, jak to niektórzy radni 

jeszcze mówią, 

- poinformował, że otrzymaliśmy pismo z Kolei Państwowych, w którym wyrażają wolę 

przekazania nam dworca i pojawia się problem, gdyż dwa lata temu on miał być przez nich 

remontowany, a teraz zmienili zdanie. Wspólnie z radnymi trzeba temat dokładnie 

przeanalizować, ponieważ pociąga to za sobą bardzo duże koszty. Zarówno BM jak i Jego 

Zastępca są do dyspozycji radnych i podczas komisji stałych temat trzeba dokładnie omówić. 

 

Przewodniczący RM poinformował, że na październikowej Sesji w porządku obrad znajdą się 

sprawozdania Dyrektorów Gimnazjów z działalności placówek. 

 

Radna C. Róg powiedziała, że nie pytała złośliwie o koszty remontu Centrum Kultury tylko 

chciała znać odpowiedź na nurtujące Ją pytanie. Kiedy radni podejmowali decyzję o remoncie 

nie były znane kwoty i teraz kiedy okazało się, że musimy włożyć więcej niż otrzymamy to nic 

dziwnego, że pojawia się wśród radnych zdziwienie. Odniosła się do bezrobocia w mieście 

i wskazała, że z informacji z wykonania budżetu za I półrocze wynika, że w MOPS-ie 

zarejestrowanych jest 197 bezrobotnych, którzy od stycznia do czerwca pobrali 947 zasiłków 

na kwotę ok. 362 tys. zł. 

 

Radny R. Ostrowski powrócił do tematu koszy na ul. Księcia Bolka I i powiedział, że na górze 

tej ulicy dwa kosze zostały wrzucone do rzeki i należy podjąć działania w celu oczyszczenia 

rzeki Zadrny przy kamiennogórskim Zalewie, gdyż wyrzucane są tam przeróżne rzeczy przez 

ludzi. Radny zapytał ponadto, dlaczego w lokalnej telewizji nie są emitowane Sesje Rady 

Powiatu i posiedzenia Zarządu Powiatu?  

 

Radny J. Jarosz zapytał, jakie decyzje zostały podjęte w sprawie drogi między budynkami 

ul. Jeleniogórskiej 57 i 59 w kontekście przepisów przeciwpożarowych? W chwili obecnej 

dojazd jest odcięty i w razie jakiegoś wypadku straż pożarna nie wjedzie. 

 

Radny Z. Nagórny poprosił o lepszą organizację Sesji RM i nieujmowanie  w porządku obrad 

tylu punktów na raz, co dzisiaj. Odniósł się ponadto do pytań radnego J. Chodasewicza o częste 

awarie wody i powiedział, że 12 lat temu RM mogła kompleksowo rozwiązać temat sytuacji 

wodno-ściekowej w mieście w ramach funduszu spójności, o co też radny osobiście zabiegał. 

Tak się jednak nie stało i teraz trzeba się liczyć z awariami i doraźnym rozwiązywaniem 

problemów. 

 

Radna I. Plata zapytała, czy w roku bieżącym będzie remontowana droga ul. Jedwabnej, po 

wymianie sieci kanalizacyjnej? 

 

Radny A. Jasiński zwrócił się z prośbą o rozważenie możliwości montażu czasomierzy na 

sygnalizacji świetlnej w mieście. 

 

Radna R. Komorowska zapytała, kiedy zrobiona zostanie kanalizacja na ul. Wiejskiej? 
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Radny R. Ostrowski zapytał, czy aktualne jest zarządzenie BM dotyczące wyrażenia zgody 

na udzielenie częściowego dofinansowania dla najemców lokali komunalnych na realizację 

zadań związanych z ograniczeniem niskiej emisji na terenie miasta Kamienna Góra 

obejmujących trwałą zmianę systemu ogrzewania, tj. likwidację pieców kaflowych i kotłowni 

opalanych paliwem stałym na ogrzewanie gazowe, podłączenie do sieci ciepłowniczej, 

ogrzewanie elektryczne itp. i czy temat będzie kontynuowany? 

 

BM odpowiedział, że trwają prace nad tym tematem i chcemy o dążyć do poprawy jakości 

powietrza. Działania będą prowadzone na różnych frontach i niewykluczone są dopłaty, 

aby osiągnąć zamierzony cel. Jesteśmy w kontakcie z elektrociepłownią, która siedzibę ma 

w Katowicach i chcemy wspólnie realizować ten temat. 

 

Radny J. Chodasewicz powrócił do tematu Centrum Kultury i zapytał, dlaczego w ciągu 

ostatnich dwóch lat BM nie wspomniał o kwocie potrzebnej na ten cel i dlaczego radni znowu 

dowiadują się o czymś po czasie? Następnie zapytał, czy ogradzane będą wszystkie podwórka 

w mieście – śladem tego, co zrobiono na ul. Browarowej? Radnemu taką potrzebę zgłosili m.in. 

mieszkańcy bloków przy ul. Mostowej i L. Waryńskiego. J. Chodasewicz zwrócił również 

uwagę, że na ul. Wałbrzyskiej (przy nowym cmentarzu) nie ma żadnego pobocza, 

aby bezpiecznie poczekać na autobus w kierunku miasta. 

 

BM wyjaśnił, że temat zatoczki był poruszany w korespondencji kierowanej do GDDKiA, 

ale nie ma ich zgody na takie rozwiązanie. Ponownie podkreślił, że padały już różne kwoty 

dotyczące Centrum Kultury i radni wiedzieli, że to będzie kosztowało. Nie możemy z kolei 

podać dzisiaj konkretnych kwot, ponieważ będzie to wynikało m.in. z przetargów. 

 

Radna C. Róg powiedziała, że należy przymusić właściciela działki przy drugim wejściu na 

cmentarz do posprzątania terenu, gdyż zalegają tam różne rzeczy, a w obliczu zbliżającego się 

Święta Zmarłych nie można tak pozostawić tematu. 

 

Radna V. Majak zwróciła uwagę, że w budynkach miejskich poza lokatorami są również 

właściciele lokali użytkowych, którzy mają takie samo praw do parkowania. Mieszkańcy 

powinni o tym pamiętać i nie blokować miejsc, a tym samym nie doprowadzać do sytuacji 

konfliktowych. Radna zna nawet przypadki gróźb uszkodzenia samochodów przedsiębiorców 

i tym tematem należy się zająć, a szczególnie doinformować mieszkańców. 

  

Radny Z. Nagórny stwierdził, że przy każdym podwórku znajdują się znaki informujące 

o tym, kto może parkować w danym miejscu, ale kierowcy tego nie przestrzegają, nikt tego nie 

egzekwuje i dlatego mieszkańcy czasami na swój sposób starają się sobie z tym radzić. 

 

Do zabrania głosu zgłosił się mieszkaniec miasta Jerzy Zapolski, ale Przewodniczący RM 

poinformował, że zgodnie ze statutem miasta należy taką wolę zgłosił na piśmie na dwa dni 

przed obradami RM i głosu nie udzielił. 
 

Ad. 16. Zamknięcie Sesji 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął XXIII Sesję Rady Miasta 

Kamienna Góra w dniu 28 września 2016 r. 

 

Protokołowała: 

Katarzyna Poręba – Plasło     Przewodniczący Rady 

/-/ Henryk Różański 


